
Protokół  Nr XIII/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 15 listopada  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1545.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 11  Radnych.  W  trakcie  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  jedną 
dziesięciominutową przerwę.

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5.  Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Przedstawienie projektów rozporządzeń w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu  Jeziora 
Oświn  i  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Doliny  Rzeki  Guber  przez  Wojewódzkiego 
Konserwatora Przyrody. 
7.   Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
8.   Projekt uchwały w sprawie wysokości  stawek dziennych opłaty targowej. 
9.   Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
10.   Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.
11. Projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.
12. Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od  
      podatku rolnego użytków rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. 
13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
14. Odczytanie protokołów Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany z przeprowadzonej  kontroli
      Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
      w Barcianach.
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16.  Wolne wnioski i informacje.
17.  Wnioski mieszkańców. 
18.  Sprawy różne.
19.  Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy.
20. Zakończenie obrad.

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady Gminy –  Henryk  Nosek otworzył  obrady XII  sesji  Rady Gminy 
Barciany. Powitał Radnych,  Kierowników, sołtysów i zaproszonych gości – Panią Jolantę Krysiak 
i  Panią  Agnieszkę  Szczygieł  –  przedstawicieli  Wojewódzkiego  Konserwatora  Przyrody  /  listy 
obecności Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są 
prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 13 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku.

Wójt  Gminy poprosił  o  wprowadzenie  do porządku obrad sesji  następujące projekty  uchwał  w 
kolejności:
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15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie nieruchomości w drodze
komunalizacji.

16. Projekt uchwały w sprawie oddania nieruchomości gminnych w trwały zarząd Zakładowi
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.

17. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Barciany do podpisania porozumienia z 
partnerami konsorcjum powołanego do realizacji projektu „Centra kształcenia na odległość na 
wsiach (CKNONW)”.

Przewodniczący Rady poddał przedstawioną propozycję zmian porządku obrad pod głosowanie. W 
głosowaniu jawnym za przyjęciem porządku obrad Radni głosowali jednogłośnie – 11 głosów za.

Porządek obrad po zmianach:
1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między

 sesjami.
5.  Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Przedstawienie projektów rozporządzeń w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu  Jeziora

Oświn  i  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Doliny  Rzeki  Guber  przez  Wojewódzkiego 
Konserwatora Przyrody. 

7. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
8.  Projekt uchwały w sprawie wysokości  stawek dziennych opłaty targowej. 
9. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
10. Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.
11. Projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.
12. Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku

 rolnego użytków rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. 
13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
14. Odczytanie protokołów Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany z przeprowadzonej  kontroli
      Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
      w Barcianach.
15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie nieruchomości w drodze

 komunalizacji.
16. Projekt uchwały w sprawie oddania nieruchomości gminnych w trwały zarząd Zakładowi

 Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.
17. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Barciany do podpisania porozumienia z

 partnerami konsorcjum powołanego do realizacji projektu „Centra kształcenia na odległość na 
wsiach (CKNONW)”.

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
19. Wolne wnioski i informacje.
20. Wnioski mieszkańców. 
21. Sprawy różne.
22. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy.
23. Zakończenie obrad.

Ad. 4. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji o realizacji 
podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.
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Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.

Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnych o zgłaszanie interpelacji i zapytań.

Radna Elżbieta Machniak zapytała o realizację i zakres zadań w hydroforni w Morunach, czy coś 
nowego się pojawiło.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odpowiedział,  że  Wójt  udzieli  odpowiedzi  w  punkcie  18  – 
odpowiedzi na interpelacje.

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powitał Panią Jolantę Krysiak i Panią Agnieszkę 
Szczygieł  -  przedstawicielki  Wojewódzkiego  Konserwatora  Przyrody  z  prośbą  o  omówienie 
projektów rozporządzeń  w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu  Jeziora Oświn i Obszaru 
Chronionego  Krajobrazu  Doliny  Rzeki  Guber  przez  Wojewódzkiego  Konserwatora  Przyrody  i 
poprosił o omówienie projektów tych rozporządzeń.

Pani  Agnieszka  Szczygieł  powiedziała,  że  zgodnie  z  ustawą  o  ochronie  przyrody  z  2004  r.  - 
wprowadzono 10 obszarów chronionych i 2 leżą na terenie województwa. W związku ze zmianami 
ustawy konieczna jest zmiana rozporządzeń. Obecnie obowiązujące rozporządzenie Nr 21 z 2003 r. 
jest bardzo restrykcyjne, nie przewiduje odstępstw. W 2005 r. Wojewoda wydał rozporządzenie ale 
nie  uzgodnił  go  z  gminami,  w  związku  z  czym  zostało  zaskarżone.  Wojewoda  w  tym  roku 
przygotował  nowe  rozporządzenie,  które  nie  wprowadza  nowych  granic  obszarów.  Nowe 
rozporządzenie wprowadza uaktualnioną listę zakazów i odstępstw. Jedynym – głównym zakazem 
jest wprowadzenie strefy lokalizowania obiektów budowlanych w obrębie 100 m od linii brzegowej 
rzek,  jezior.  Chodzi  tu  o  ograniczenie  budowy  przy  zbiornikach  wodnych,  które  wprowadził 
minister.  Powiedziała,  że jeżeli  nie  zostanie  wydane nowe rozporządzenie  wojewody to będzie 
obowiązywało stare. Dodała także, że są odstępstwa od zakazów np. przy lini brzegowej nie można 
budować nowych budynków, ale tam gdzie jest zabudowa można modernizować i powiększać. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że przygotowywał się do tego tematu. Od funkcjonariuszy 
Straży  Granicznej  posiada  dokumenty  i  przedstawił  granicę  obszaru  chronionego.  Ten  teren 
obejmuje wiele miejscowości, ale mija Sławosze i ciekawostką jest to, że 2/3 miejscowości Asuny 
jest  ujęte  w  obszarze  chronionym.  Powiedział,  że  kiedyś  na  komisjach  był  poruszany  temat 
rozbudowy drogi  Aptynty  –  Święty  Kamień.  Zapytał  czy  przez  rozbudowę drogi  w znacznym 
stopniu  pogorszymy  teren  obszaru  chronionego.  Niezrozumiałe  jest  mu to,  czy  Barciany są  w 
obszarze  chronionym  doliny  rzeki  Guber,  ponieważ  jest  to  niejasne  zapisane  w  projekcie 
rozporządzenia. Powiedział także, że  60 % naszej gminy obowiązuje program NATURA 2000, w 
związku  z czym projekt rozporządzenia porusza się na w obszarze NATURA.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  projekt  rozporządzenia 
wojewody dotyczy dwóch miejsc w naszej gminie – okolic jeziora Oświn i doliny rzeki Guber. 
Przypomniał  także,  że  obowiązują  przepisy  NATURA  2000.  Jest  także  strefa  „Warmiński 
Bociany”. Powiedział, że robi się rezerwat ścisły.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że Pani przedstawiła nam zakazy, a jakie korzyści gmina 
będzie miała z tego powodu.

Pani Agnieszka Szczygieł powiedziała, że budowa drogi – to odstępstwo od zakazów, bo jest to 
inwestycja  dotycząca  celu  publicznego.  Jeżeli  chodzi  o  granice  to  granice  są  i  nie  zostały 
zmienione.  Osoba  odpowiedzialna  w  urzędzie  za  zagospodarowanie  przestrzenne  wie  gdzie  są 
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granice obszarów. Kwestia obszaru NATURA 2000 – wyznacza go Minister Środowiska, Urząd 
Wojewódzki  nie  robi  tego.  Dodała,  że  rolnicy  dostają  dopłaty  z  tego  tytułu.  Jeżeli  chodzi  o 
inwestycje mogące negatywnie wpływać na środowisko – Wójt rozpatruje taki wniosek, przesyła 
pismo  do  Konserwatora  Przyrody.  Wójt  wszczyna  procedurę  i  nakazuje  wykonania  raportu 
oddziaływania na środowisko. Powiedziała jeszcze o odstępstwach w projektach rozporządzeń. Są 
to  działania  związane  z  racjonalną  gospodarką  rolną,  leśną,  rybacką  i  łowiecką.  Dodała,  że 
obowiązuje rozporządzenie nr 21, ale tam nie ma odstępstw, które daje nowe rozporządzenie.

Radny Robert Gastołek zapytał czy można na terenach chronionych umieszczać siłownie wiatrowe.

Pani Agnieszka Szczygieł odpowiedziała, że w chwili obecnej nie, ale nowe rozporządzenie daje 
taką możliwość.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki zapytał do punktu 3 projektów rozporządzeń 
czy ustalenia  dotyczące czynnej  ochrony ekosystemów leśnych tycza się lasów prywatnych czy 
państwowych?
    
Pani  Agnieszka  Szczygieł  odpowiedziała,  że  te  ustalenia  dotyczą  wszystkich  lasów  zarówno 
prywatnych jak i państwowych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki zapytał co robić w sytuacji gdy bobry założą 
żeremia.

Pani  Agnieszka  Szczygieł  odpowiedziała,  że  bóbr  jest  zwierzęciem  chronionym.  Za  szkody 
wyrządzone przez bobry wojewoda zwraca, ale trzeba ten fakt zgłaszać. 

Pani Jolanta Krysiak powiedziała, że § 3 rozporządzenia to nie zakazy a ustalenia. Dodała, że istotę 
rozporządzenia jest § 4.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że rolnicy z Modgarb i Krzeczewa skarżą się na szkodliwe 
działania  bobrów.  W  rozporządzeniu  dot.  Jeziora  Oświn  mówi  się  w  §  3  pkt.  3  mówi  się  o 
zwiększeniu drzewostanu. Drzewostan już został zwiększony ponieważ rolnicy otrzymują z tego 
tytułu dopłaty. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że widzi sprzeczność z zapisach 
- § 3 pkt. 3 – dyskwalifikuje się zalesienia, bo użytki zielone to miejsca żerowania bocianów. 

Pani Agnieszka Szczygieł wyjaśniła, że zwiększenie drzewostanu to ochrona ekosystemów leśnych. 
Punkt następny mówi o różnych ustaleniach ekosystemów leśnych i nieleśnych.  

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że korzyści zostały wspomniane. Podsumował, że żyjemy 
w naturalnym środowisku.

Pani  Jolanta  Krysiak  powiedziała,  że  korzyści  to  nie  tylko  dopłaty,  ale  także  inne.  Projekty 
rozporządzeń mówią o realizacji przedsięwzięć oraz o innych ustępstwach.

Więcej pytań nie było.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za wyjaśnienia. Dodał, ze Panie wiele 
niejasnych spraw wyjaśniły.  
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Ad.  7.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski przedstawił proponowane przez siebie stawki podatku:
1/ od budynków mieszkalnych lub ich części od 1 m2  powierzchni użytkowej –  0,52  zł,
2/  od  budynków  lub  części  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  oraz  od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 
m2  powierzchni użytkowej – 16,80  zł,

3/  od  budynków  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w zakresie 
obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym od 1 m2 powierzchni użytkowej – 8,86   zł,

4/  od  budynków  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w zakresie 
udzielania świadczeń zdrowotnych – 3,84   zł,

5/ od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1 m2 powierzchni 
użytkowej –  4,05  zł,

6/ od budowli – 2% ich wartości,
7/ od 1 m2 powierzchni gruntów:
    a/  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  bez  względu  na  sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,67   zł,
    b/  pozostałych,  w tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,23  zł,
8/  pod  jeziorami,  zajętych  na  zbiorniki  wodne  retencyjne  lub  elektrowni  wodnych  od  1  ha 
powierzchni – 3,74  zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt tej uchwały..

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że komisja jest za 
przedstawionym projektem uchwały, nie było żadnych zastrzeżeń.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  komisja  była  jednogłośnie  za przyjęciem projektu  uchwały. 
Dodał, że wczoraj na spotkaniu sołeckim wynikł problem podatku za małe działki. W szczególności 
właścicielami  tych  działek  są  emeryci  i  renciści.  Poprosił  Radę  aby  w  przyszłym  roku  przy 
uchwalaniu  stawek podatku zwrócili  na  to  uwagę.  Jednakże  jest  świadomy tego,  że  wpływy z 
podatków stanowią dochód gminy, a z tego robimy chodniki, drogi.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  działeczki  o  których  mowa  w  planie 
zagospodarowania są pod budownictwo. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze działki są budowlane, ale użytkowane jako ogródki.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że obok tych działek – ogródków są działki nieużytkowane. 
Więc po sąsiedzku emeryci obkaszają te nieużytki. To w zakresie gminy leży, aby dbać o te działki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
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zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad.  8.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w 
sprawie wysokości  stawek dziennych opłaty targowej.  

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że zmiana uchwały w stosunku do roku poprzedniego 
dotyczy stawki i inkasenta.  Opłata dzienna wynosiła 15 zł. Proponuje  stawkę na rok przyszły 16 
zł. Ponadto zmienił się inkasent w Drogoszach – Pani Jurkowlaniec Lucyna.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji nie mieli zastrzeżeń do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że komisja także 
nie miała żadnych zastrzeżeń. Handel kwitnie. Komisja jest za.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  komisja  jednogłośnie  przyjęła  projekt  tej  uchwały,  bez 
zastrzeżeń i w nie zmienionej treści.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad.  9.   Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu  uchwały w 
sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że uchwała jest skomplikowana w treści. Stawki tego 
podatku nie uległy zmianie – są takie same jak w roku ubiegłym. Zmienił się jedynie zapis – w 
poprzedniej uchwale było „od 3,5 tony samochody ciężarowe” a teraz jest „powyżej”. Dodał, że 
wpływy z tego podatku to ponad 17 tys zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji nie mieli zastrzeżeń do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że komisja także 
nie miała żadnych zastrzeżeń. Komisja jest za.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  komisja  jednogłośnie  przyjęła  projekt  tej  uchwały,  bez 
zastrzeżeń i w nie zmienionej treści.

6



Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad.  10.  Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie opłaty od posiadania psów.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że podatek ten jest tematem wielu dyskusji. Od 2008 
r. funkcjonuje opłata a nie podatek od posiadania psów. Rada Gminy nie musi podejmować takiej 
uchwały, ale jest taka możliwość. Na komisjach wynikły dyskusje, ze opłata powinna pozostać na 
tym samym poziomie jak w roku ubiegłym. Dodał, że oprócz zwolnień ustawowych, wprowadził 
nowe  zwolnienia  –  poprzez  wniesienie  zaświadczenia  do  Urzędu  o  zaszczepieniu  bądź 
wysterylizowaniu psa. Obowiązek szczepienia  psów wynika z innych przepisów, ale to jest  dla 
bezpieczeństwa mieszkańców. Sołtysi nadal mają obowiązek o spisywania psów i przekazywania 
takiej informacji do urzędu. Przychód z tytułu tego podatku w 2007 r. wyniósł 7.700 zł. Istotą tej 
opłaty jest zapobieganie bezpańskich psów i chorób.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji nie mieli zastrzeżeń do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że komisja jest za. 
Dodała, że wszyscy właściciele psów wiedzą, że do 15 maja jest czas szczepień psów, więc jest 
czas na dostarczenie zaświadczenia do urzędu.  

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  komisja  jednogłośnie  przyjęła  projekt  tej  uchwały.  Nowa 
uchwała daje możliwość rozpoznania co do ilości psów. Poza tym jest to zadanie własne gminy.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 11.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. 

Wójt  Gminy  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  uchwała  ta  w  szczególności  dotyczy  majątku 
gminnego. Przedstawił następnie zwolnienia w podatku od nieruchomości:
1/ budynki lub ich części, budowle oraz grunty stanowiące własność   gminy Barciany, oddane 
zakładom i jednostkom organizacyjnym gminy w trwały zarząd .
2/ grunty i budynki zajęte na :
    a/ cmentarze
    b/ strażnice p.poż., baseny przeciwpożarowe
    c/ biblioteki, domy kultury ,świetlice.

Powiedział także,  że zwolnienie, o którym mowa w ust.  1 pkt.1 i  2c nie dotyczy gruntów oraz 
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budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 
    
Ad.  12.  Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie  określenia  trybu  i  szczegółowych  warunków  zwolnienia  od  podatku  rolnego  gruntów 
gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedziała, że podjęcie tej uchwały wynikło z dostosowania do 
obowiązujących przepisów.  Powiedział, że dotyczy to takich podatników, którzy składają wniosek 
o zwolnienie z podatku rolnego gruntów lub ich części jednak nie więcej niż 10 ha ( 20 % gruntów). 
Wniosek taki należy złożyć do 31 grudnia roku poprzedzającego zwolnienie.  Zwolnienie to nie 
może być dłuższe niż 3 lata.  Dodał, że do zwolnionych gruntów nie przysługuje dopłata unijna. 
Uchwała  ta  musi  być  podjęta,  ponieważ  takie  było  zalecenie  pokontrolne  z  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej,  ponieważ  poprzednia  uchwała  była  z  1991  roku  i  przepisy  prawne  były  juz 
nieaktualne. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 
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Ad. 13.  Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r.

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  przedstawiła  zaistniałe  zmiany  w  budżecie  po  stronie 
dochodów i wydatków. Dodała, że plan dochodów został zwiększony o 395.261,92 zł. Budżet po 
zmianach wynosi po stronie dochodów: 17.732.396,13 zł, a po stronie wydatków 18.410.354,13 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały i nie mają zastrzeżeń.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad.  14.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  kolejnym  punktem  obrad  jest 
odczytanie  protokołów Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Barciany z  przeprowadzonej   kontroli 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Barcianach.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Andrzej  Robczak odczytał  protokół  najpierw z  kontroli 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach, a następnie z kontroli Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.  

Przewodniczący Rady Gminy Henryk Nosek podziękował za odczytanie protokołów, a następnie 
zapytał czy są uwagi do treści protokołów.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowickio dniósł się do protokołu z kontroli  Zakładu 
Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Barcianach.  Powiedział,  że  kontrole  inwestycji 
wodociągowych powinny być przeprowadzane, bo są bardzo kosztowne i prowadzone od kilku lat. 
Komisja  Rewizyjne  skontrolowała  te  inwestycje  na  tyle  ile  mogła,  ile  ich  wiedza  sięga. 
Profesjonalna kontrola na pewno wyglądała by inaczej. Były przedstawione duże kwoty. Rzuca się 
w oczy procedura przygotowania do inwestycji. W pewnych kwestiach nie wykonano procedury tak 
jak  należy.  Obrót  materiałami  –  od  dostawcy  bezpośrednio  przekazywany  na  budowę,  z 
pominięciem magazynu. To jest niedociągnięcie i narzuca rygor i prowadzenie ewidencji. Komisja 
dowiedziała się o zakończeniu inwestycji  20 grudnia – nie było protokołu powykonawczego, bo 
były  poprawki.  Materiałowo  inwestycja  zakończona.  Słuszny  był  wniosek  komisji,  aby 
definitywnie zbadać Zakład. W planie na przyszły rok Komisja Rewizyjna powinna uwzględnić 
kontrolę tego protokołu.
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Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że z całą stanowczością jest  za tym aby kontrole były. 
Dodał, że pofatygował sie aby sprawdzić czy w ubiegłych latach były kontrole Zakładu. Nie było. 
Sprawdził, że zadłużenie Zakładu w 2002 r. wynosiło 246.465 zł. Zmierza do tego, aby kontrole 
były  w szerszym zakresie.  Możemy powołac  biegłego z  tego zakresu  i  przyłączyć  do  Komisji 
Rewizyjnej.  Co do sprawozdania z  kontroli  GOPS dawno się  mówi,  aby pracownicy ruszyli  w 
teren,  a  pomocnym  środkiem  będzie  samochód.  Uważa,  że  bardzo  dobrym  wnioskiem  jest 
doposażenie GOPS w samochód. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję.

Ad. 15.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie nieruchomości w drodze  komunalizacji.

Wójt Gminy powiedział, że sprawa dotyczy działki w Momajnach. 50 % tej działki jest gminnej, a 
50% należy do Skarbu Państwa.  Po pismie Starosty z  zapytaniem o zainteresowanie  ta  działką 
zaproponował o jej komunalizacji. Rada Gminy musi wyrazić zgodę dla Wójta o wystąpienie do 
Wojewody o komunalizację tę działki.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 16.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie oddania nieruchomości gminnych w trwały zarząd Zakładowi Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Barcianach.
         
Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa dotyczy dwóch działek, na których znajdują 
się oczyszczalnie ścieków we Fraczkowie i w Mołtajnach. Musi być zgoda Rady Gminy, aby Wójt 
mógł  wydać  taką  decyzję.  Dodał,  ze  wcześniej  nieruchomości  te  należały  do  Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Mołtajnach.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
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powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad.  17.  Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Barciany  do  podpisania  porozumienia  z  partnerami 
konsorcjum  powołanego  do  realizacji  projektu  „Centra  kształcenia  na  odległość  na  wsiach 
(CKNONW)”. 

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że na ostatnim posiedzeniu sesji był poruszany ten 
temat.  W  miejsce  obecnego  Gminnego  Centrum  Informacji  powstanie  Centra  Kształcenia  na 
odległość na wsiach. Dostaną oni nowe komputery i biurka. Przez pięć miesięcy będzie trwał kurs, 
po którym koszty przejdą na gminę. Do zawarcia tego porozumienia jest potrzebna zgoda Rady.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego  i  Ochrony Środowiska  – 
Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad.  18.  Przewodniczący  Rady  Gminy   poprosił  Wójta  Gminy  o  odpowiedzi  na  interpelacje  i 
zapytania Radnych.

Wójt  Gminy  na  interpelację  Radnej  Elżbiety  Machniak  odpowiedział,  że  sprawa  hydroforni  w 
Morunach jest  w toku. Przed modernizacją  są etapy proceduralne,  których nie można pominąć. 
Pierwszy to zbadanie wody, dopiero później wykonanie operatu funkcjonalno – użytkowego i na 
końcu sporządzenie dokumentacji.
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Ad.  19.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.      

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski poinformował, że w tym roku oświetlenie zostanie podłączone w 
dwóch miejscowościach. W Wielewie lampy juz stoją, a w przyszłym tygodniu zostaną postawione 
w Starym dworze Barciańskim. Powiedział następnie, że w poniedziałek w urzędzie o godz. 13.15 
odbędzie  się  spotkanie   z  koordynatorem  integracji  społecznej.  Zaprosił  wszystkich 
zainteresowanych. Powiedział, że program ten rusza od stycznia.

Radny  Andrzej  Robczak  poruszył  sprawę  odnośnie  oświetlenia.  Zapytał  dlaczego  oświetlenie 
wyłączane jest w nocy, w okresie gdy noce są ciemne. Część ludzi w nocy wychodzi do pracy. 
Prosi o rozważenie tej kwestii.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że to wszystko spowodowane jest oszczędnościami. 
Faktem jest to, że w okresie letnim jest jaśniej. Obecnie lampy wyłączane są od 24 do godz. 4 rano, 
wtedy gdy większość nie korzysta albo są to nieliczni. Czy to dotyczy kilku osób czy większości? 
Powiedział, że w okresie grudniowym oświetlenie będzie funkcjonowało cały miesiąc.

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że to są oszczędności rzeczywiście. Ale każdy pomysł rodzi 
kontrowersje. Pomysł jest dobry, ale dla pojedynczych osób to nie odpowiada. Dodał, że należy 
każdy głos wysłuchać.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał oświadczenie Burmistrza Miasta Kętrzyna Pana 
Krzysztofa Hećmana na temat sytuacji szpitala powiatowego. 

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie odnosi się do oświadczenia Burmistrza. Dodał, 
że w tej chwili trwa sesja Rady Powiatu, gdzie trwa dyskusja na temat sytuacji szpitala. 

Radny Wiesław Gajdowski poprosił, aby na którąś sesję zaprosić Radnego Powiatowego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że szpital mamy na wyciągnięcie 
ręki. Podzielił się dygresją – początki złego tego szpitala – przez restrukturyzację dokonywanych 
zmian  zlikwidowano  oddział  zakaźny,  okulistyczny,  skórny,  a  problemy  nie  znikły  a  wręcz 
pogłębiają się. Obecny dług szpitala to 11 mln. Zapytał  czy jako Rada nie powinni przedstawić 
swojego stanowiska. Uważa, że należy przedstawić opinię oczekując na rozwiązanie Rady Powiatu.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że na sesji Rady Powiatu ma stawać restrukturyzacja 
Szpitala.

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  podziela  stanowisko  Wiceprzewodniczącego. 
Proponuje zaprosić Starostę na następną sesję Rady. 

Ad. 20. Wnioski mieszkańców. 

Sołtys  Sołectwa  Podławki  –  Duński  Zenon  poprosił  o  ulgę  w  zwolnieniu  w  podatku  od 
nieruchomości dla sąsiada, który przechowuje drzewo, opał do swietlicy w swoim pomieszczeniu.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski zaprosił na indywidualne spotkanie.

Ad. 21. Sprawy różne.
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Przewodniczący Rady gminy poprosił o zgłaszanie spraw różnych. 
 
Radny Artur Czerwiński powiedział, że sołtys z Drogosz złozył pismo do Wójta o przywrócenie 
zajęć środowiskowych. Nie ma odpowiedzi.

Wójt  Gminy   powiedział,  że  spotkał  sie  w  tej  sprawie  z  Przewodniczącym  Rady  i 
Wiceprzewodniczącym.  Zajęcia miały się już odbywać.  Sprawa ponownie ruszy. Wójt odpowie 
pisemnie na to pismo.

Pan Jerzy Rogacki powiedział, że na ostatniej sesji Rady Gminy Prezes klubu obiecał, że zajęcia 
środowiskowe będą już się odbywały. W imieniu Zarządu klubu Jurand zapytał kiedy już będzie ta 
sprawa rozstrzygnięta. Co ma odpowiadać dla dzieci. Zapytał jak dalej ma funkcjonować. Klub. 
W chwili  obecnej  członkowie wykładają  swoje pieniądze,  rachunki  ich leżą w siedzibie  klubu. 
Dzieci  awansują  i  wydatki  będą  większe.  Nie  dają  rady sponsorować  wyjazdów.  Pieniądze  są 
potrzebne  nie  tyko  na  wyjazdy  ale  także  na  nagrody  dla  dzieci,  puchary,  medale  i  dyplomy. 
Podziękował  także  Panu  Stankiewiczowi  za  ufundowanie  6  pucharów.  Zapytał  także 
Przewodniczącego Rady kiedy zwoła walne zebranie Klubu.

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  zajęcia  w  Barcianach  już  się  odbywają.  Wczoraj 
otrzymał  jeden  rachunek,  ale  skoro  są  jeszcze  inne  to  będzie  je  regulował.  W  Gimnazjum 
prowadzący zajęcia otrzymał zaliczkę. W Windzie umowa jest podpisana, a w Drogoszach także. 
Przewodniczący powiedział, że zajęcia już się wszędzie odbywają. 

Pan Jerzy Rogacki zapytał zapytał kiedy odbędzie się walne zgromadzenie członków Juranda.

Przewodniczący Rady Gminy – Prezes GLKS Jurand powiedział, że brakuje podpisów.

Radny  Zbigniew  Stankiewicz  podziękował  Wójtowi  w  swoim  imieniu  i  mieszkańców  za 
ogrodzenie na cmentarzu  i chodnik w Windzie.     

Przewodniczący Rady Gminy poprosił członków komisji statutowej o pozostanie po obradach sesji.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad. 22. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy.

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XII sesji Rady Gminy wyłożony były do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół  został przyjęty 11 głosami za. 

Ad. 23. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XIII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                
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